



国家社科基金资助期刊

中外法学

3
2019

PEKING UNIVERSITY LAW JOURNAL

注释刑法学经由刑法哲学抵达教义刑法学
权利的规范力：一个对利益论的批判
再论对违反法定程序的司法审查
主观公权利的历史嬗变与当代价值
审委会与合议庭：司法判决中的隐匿对话
公司决议诉讼的功能定位与程序机制



〔特 稿〕

- 注释刑法学经由刑法哲学抵达教义刑法学 陈兴良 / 565

〔论 文〕

- 权利的规范力:一个对利益论的批判 陈景辉 / 584
- 再论对违反法定程序的司法审查
 基于最高人民法院公布的判例(2009—2018) 章剑生 / 603
- 自然资源国家所有权的性质反思与制度重构 王克稳 / 626
- 主观公权利的历史嬗变与当代价值 赵 宏 / 648
- 消费者保险立法的中国愿景 马 宁 / 668
- 网络型诈骗罪的拟制处分行为 姜 涛 / 692
- 审委会与合议庭:司法判决中的隐匿对话 邵六益 / 713

〔评 论〕

- 公司决议诉讼的功能定位与程序机制 周 翠 / 739
- 抵押合同作为负担行为的双重效果 杨代雄 / 762
- 共犯正犯化背景下的从属性困境及理论应对 邓毅丞 / 780

〔视 野〕

- 论金融科技的包容审慎监管 廖 凡 / 797
- 知识产权保护的安全例外研究
 由《TRIPs 协定》第 73 条展开 何 华 / 817

Special Contribution

- Criminal Law Interpretation Through Criminal Law Philosophy to
Criminal Law Doctrine Chen Xingliang / 565

Articles

- The Normative Force of Rights: A Critique of the Interest Theory Chen Jinghui / 584
- On Judicial Review of Violation of Statutory Procedures
Based on the Cases Published by the Supreme People's
Court(2009—2018) Zhang Jiansheng / 603
- Nature and Restructuring of State Ownership of Natural Resources Wang Kewen / 626
- Theoretical Evolution and Contemporary Values of Subjective Public Rights Zhao Hong / 648
- China's Vision of Consumer Insurance Legislation Ma Ning / 668
- The Legal Fiction of the Act of Disposition in Online Fraud Jiang Tao / 692
- How Judges Think in China: The Hidden Dialogue between Judicial Committee and
Collegial Panel Shao Liuyi / 713

Commentary

- On the Nature and Procedural Mechanism of Litigations Regarding
Company Decisions Zhou Cui / 739
- The Dual Effects of Mortgage Contract as an Obligation-Act Yang Daixiong / 762
- Can Theory of Accessorial Accomplice be Applied in Transformed
Principal? Deng Yicheng / 780

View

- On the Inclusive and Prudential Regulation of FinTech Liao fan / 797
- Research on Security Exceptions for Intellectual Property Protection
Expanded by Article 73 of TRIPs He Hua / 817

中外法学

— 双月刊 —

第31卷 | 2019年 | 第3期 (总第183期)

主管单位 中华人民共和国教育部

主办单位 北京大学

编辑出版 《中外法学》编辑部

总发行处 北京邮电局

订 阅 处 全国各地邮局



万方数据

ISSN 1002-4875
CN 11-2447/D

本刊代号2—204
定价：60.00元